
   
 

13. juni 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad var de væsentligste årsager til, at det i sin tid blev besluttet at gøre det ulovligt at indføre 

motorcykler til Grønland? 

a. Mener Naalakkersuisut, at disse argumenter stadig er ligeså relevante i dag, her næsten 

43 år efter (svaret bedes begrundet)? 

 

2. Hvilke lovgivningsmæssige initiativer skal tages for at gøre det lovligt at indføre motorcykler? 

 

3. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for det offentlige, såfremt det 

bliver lovliggjort at indføre motorcykler? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Bjørk Lange Kristensen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Det har været forbudt at indføre motorcykler her til landet siden 1980. Jeg mener, at det er på tide, at vi 

genovervejer denne beslutning. Verden har ændret sig en hel del siden 1980, og det er sundt at tage 

tidligere beslutninger op til genovervejelse. 

 

Motorcykler er fuldt lovlige i langt de fleste lande i verden, og det er ærlig talt underligt, at vi i Grønland 

fortsat ikke kan få lov at køre på motorcykel. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål indenfor en frist på 10 arbejdsdage. 


